
Intervju s potpredsjednikom Vlade RH i ministrom obrane  

g. Damirom Krstičevićem 

 

Djelatnik KAS-a: „Kako će izgledati strategija nacionalne sigurnosti i kada bi 

trebala biti donesena?“ 

Ministar Krstičević: „Kako je na snazi Strategija nacionalne sigurnosti iz 2002. godine, te 

pored dva pokušaja njezinog redefiniranja u 2010. i 2012. godini došlo je vrijeme da se 

izrade dokumenti koji će korespondirati s današnjim vremenom, današnjim sigurnosnim 

izazovima, današnjom paradigmom. 

Povjerenstvo koje je Vlada RH ustrojila već na drugoj sjednici dobilo je zadaću izraditi nacrt 

prijedloga Strategije nacionalne sigurnosti i nacrt prijedloga Zakona o sustavu domovinske 

sigurnosti do travnja 2017., kada će se ti dokumenti naći u širokoj javnoj raspravi (e-

savjetovanju). Usvajanje dokumenata u Saboru očekuje se u srpnju 2017. 

Smatram da ti dokumenti moraju definirati i razvoj sustava domovinske sigurnosti, kao 

jedan od odgovora na sigurnosne ugroze i rizike. Moram biti jasan, u pristupu ovoj tematici 

ne služimo se gotovim rješenjima, on nije replika bilo čijeg sustava.  

Ono što je bitno naglasiti - sustav će umjesto reaktivnog biti usmjeren na preventivno 

djelovanje, usmjeren na upravljanje sigurnosnim rizicima, uključujući u svome djelovanju 

sve sastavnice društva. On u svojoj biti nije ekskluzivan, ni na koji način ne predstavlja 

militarizaciju društva već upravo suprotno – partnerski odnos svih segmenata hrvatskog 

društva. Znači, zajedničko i koordinirano djelovanje svih uključenih institucija, tijela, 

organizacija obrambenog i sigurnosnog sustava, civilnog društva, zainteresirane javnosti, 

privatnog sektora, građana.  

Sigurnost svakog građanina prioritet je sustava.   

Naša je misija graditi sigurno okruženje te štititi i promovirati nacionalne interese Republike 

Hrvatske, vodeći skrb o zaštiti ljudi, gospodarstva, infrastrukture, prirodnih resursa i 

državnog teritorija, kao pretpostavci sveukupnog prosperiteta Republike Hrvatske i njenih 

građana.“ 

Djelatnik KAS-a: „Kako RH namjerava odgovoriti sigurnosnim izazovima s obzirom 

na terorizam i događaje na Bliskom istoku koji za posljedicu izazivaju velike 

migracije koje su usmjeren prema EU?“ 

Ministar Krstičević: „Shvatili smo kompleksnost sigurnosnih ugroza. Zato i redefiniramo 

sustav kako ne bi čekao i reagirao na ugroze, već predviđao događaje i preventivno 

djelovao na njih. To je i smisao koncepta domovinske sigurnosti.  

Na ugroze koje spominjete nećemo reagirati sami, već u uskoj suradnji sa saveznicima i 

partnerima, djelujući i predviđajući moguće situacije daleko prije nego što dođu do 

hrvatskih granica. 



Upravo tako, sinergijskim djelovanjem svih članica EU, ali i saveznika iz NATO-a, moći ćemo 

upravljati i tim sigurnosnim izazovom na način da sačuvamo nacionalnu sigurnost i 

stabilnost.“ 

Djelatnik KAS-a: „Kakva je sigurnosna suradnja sa susjednim državama u tom 

pogledu?“ 

Ministar Krstičević: „Sigurnosni izazovi i prijetnje o kojima govorimo nisu ničiji ekskluzivni 

problem, ni Hrvatske, ali ni bilo koje zemlje koja je ugrožena valovima izbjeglica. Postoji 

suradnja sa susjedima. Bilo bi bolje da je i intenzivnija, jer problem je zajednički. Svi mi 

doprinosimo, na određeni način, njegovom rješenju. Međutim, moram reći kako se trebamo 

posvetiti rješavanju uzroka, a on je daleko od granica naših država. Tada ćemo se svi skupa 

moći još uspješnije nositi s ovakvim krizama.“ 

Djelatnik KAS-a: „Na koji će način RH sudjelovati u provedbi Globalne strategije u 

području sigurnosti i obrane, pogotovo iz financijskog aspekta gledano?“ 

Ministar Krstičević: „U Globalnoj strategiji u području sigurnosti i obrane, s naglaskom na 

tri strateška prioriteta koji utvrđuju razinu ambicije: odgovor na vanjske konflikte i krize, 

jačanje kapaciteta partnera te zaštitu Europske unije i njezinih građana, Hrvatska će kao 

odgovorna članica EU dati svoj vjerodostojni doprinos. 

Bez obzira na neke tvrdnje kako se radi o konkurenciji NATO-u, smatramo da je smisao ove 

strategije upravo obrnut – jačanje europskih obrambenih sposobnosti. To je cilj napora 

Europske unije za jačanjem sigurnosne i obrambene politike EU-a. Tim naporima, odlukama, 

jačaju se  sposobnosti europskih saveznika u NATO-u. 

Hrvatska je do sada, kao što je poznato, bilježila značajno smanjenje obrambenog 

proračuna. Moja Vlada odlučna je okrenuti trendove, povećati proračun. Ulaganje u obranu 

nije trošak, već investiranje u sigurnost svakoga našega građana.“ 

Djelatnik KAS-a: „Kako izgleda nacrt Europskog akcijskog plana za obranu i na koji 

način će RH sudjelovati u provedbi istog?“ 

Ministar Krstičević: „Naše čvrsto opredjeljenje je pružiti vidljiv, konstruktivan doprinos 

svim naporima saveznika u osiguravanju stabilnosti i sigurnosti. To smo radili i do sada, to 

ćemo s osobitom pozornošću nastaviti i dalje. Sigurnost zajedničkog prostora, sigurnost je i 

svakog građanina, njegovog doma, njegovog života i blagostanja. 

Svi nacionalni napori u postizanju zajedničkog cilja, ma koliki oni bili, postaju vrjedniji u 

zajedničkoj arhitekturi sigurnosti. Smisleni, koordinirani i sinkronizirani nacionalni napori 

daju jamstva za budućnost. 

U tom smislu kretat će se i napori i doprinosi koje Republika Hrvatska ulaže u ovaj projekt.“ 

 

 

Zagreb, 22. studeni 2016. godine  


